
Protokół nr  2017/07 
z  posiedzenia 

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 
z dnia 21 listopada 2007 r . 

w Nowym Ratuszu, pr zy ul. Wały Jagiellońskie 1 

Posiedzenie Komisja rozpoczęła o godz. 16:00 

Obecność: 
Posiedzenie Komisja odbyła w 7osobowym składzie, wg załączonej  listy obecności, 
która  stanowi  załącznik  nr  1  do  protokołu,  czyli  było  quorum  do  podejmowania 
prawomocnych decyzji. 

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi załącznik nr 2 
do protokołu. 

Posiedzeniu  przewodniczył  radny  Piotr   Gierszewski,  który  po  przywitaniu 
zaproszonych  gości  i  członków  komisji    przedstawił  następujący  porządek 
posiedzenia: 

1.  Opiniowanie  projektu  uchwały  w  spr awie  zmiany  uchwały  w  sprawie 
uchwalenia budżetu miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr  458 

2.  Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  likwidacji  Zespołu 
EkonomicznoAdministracyjnego  Szkół  w Gdańsku,  ul.  Jagiellońska  24  – 
druk nr  432 

3.  Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  likwidacji  Rejonu  Obsługi 
Finansowej Przedszkoli Nr  9 w Gdańsku, ul. Tysiąclecia 13 – druk nr  433 

4.  Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  pr zyznawania 
stypendiów naukowych Prezydenta Miasta Gdańska w ramach programu 
edukacyjnego  „Młody  Fahrenheit”  dla  osób  niebędących  obywatelami 
polskimi,  zamier zającymi  uczyć  się  lub  uczących  się  w  szkołach 
ponadgimnazjalnych  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Miasto 
Gdańsk – druk nr  444 

5.  Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  pr zyznania  samodzielności 
administracyjno  –  finansowej  jednostkom  budżetowym  prowadzonym 
pr zez Miasto Gdańsk – druk nr  434 

6.  Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  LVI/1895/06 
Rady  Miasta  Gdańska  z  dnia  26  października  2006  r oku  w  sprawie



ustalenia  zasad  i  trybu  pr zyznawania  stypendiów  dla  studentów  uczelni 
wyższych pr zygotowujących się do podjęcia zatr udnienia na terenie Miasta 
Gdańska – druk nr  454 

7.  Informacje na temat kosztów eksploatacji sal w placówkach oświatowych 

8.  Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

Za tak zaproponowanym porządkiem głosowano jednogłośnie 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr  458 

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor  Wydziału Finansowego UM 
Zreferowała projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 

Pan Piotr  Gierszewski – Pr zewodniczący Komisji 
Czy zakup komputerów dla przedszkola nr 12 i nr 67 można uznać jako realizowanie 
zakupów  w  kwestii  komputeryzacji  przedszkoli?  Czy  mamy  wszystkie  przedszkola 
skomputeryzowane? 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji UM 
Przedszkola  są  skomputeryzowane,  z  tym,  że  akurat  w  przypadku  tych  przedszkoli 
chodzi o wymianę. Każde przedszkole jest wyposażone w co najmniej jeden komputer 
ale często  są to stare komputery i trzeba je wymieniać. 

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor  Wydziału Finansowego UM 
Chciałam  jeszcze  zwrócić  uwagę,  że  oprócz  tych  środków  dokładamy  jeszcze  do 
budżetu 500 000 zł na remonty obiektów oświatowych. 

Pan Piotr  Gierszewski – Pr zewodniczący Komisji 
W trzech placówkach jednak nie doszło do remontów. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji UM 
Po prostu nie zgłosili się wykonawcy. Te środki zostaną przesunięte na przyszły rok. 
Te placówki wrócą w styczniu na listę remontów. 

Nie było więcej pytań, przystąpiono do głosowania.



USTALENIA KOMISJI: 
Komisja    po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień    złożonych  przez  Panią 
Teresę Blacharską – Dyrektor  Wydziału Finansowego UM –  jednogłośnie 6 
głosami za  pozytywnie  zaopiniowała pr ojekt  uchwały 
OPINIA  Nr 2017/85/80/07 

PUNKT 2 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  likwidacji  Zespołu  Ekonomiczno 
Administracyjnego Szkół w Gdańsku, ul. Jagiellońska 24 – druk nr  432 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji UM 
Zreferowała projekt uchwały. 

Pani Patrycja Mlejnek Gałęza – wicepr zewodnicząca komisji 
Czy myśmy robili jakieś kalkulacje? Czy to jest korzyść finansowa dla Miasta? 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji UM 
Tu miasto nie ma żadnej korzyści finansowej. 

Następnie przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja    po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień    złożonych  przez  Panią 
Reginę  Białousów–  Dyrektor   Wydziału  Edukacji  UM  –  jednogłośnie  6 
głosami za  pozytywnie  zaopiniowała pr ojekt  uchwały 

PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji Rejonu Obsługi Finansowej 
Przedszkoli Nr  9 w Gdańsku, ul. Tysiąclecia 13 – druk nr  433 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji UM 
Zreferowała projekt uchwały. 

Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja    po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień    złożonych  przez  Panią 
Reginę  Białousów–  Dyrektor   Wydziału  Edukacji  UM  –  jednogłośnie  6 
głosami za  pozytywnie  zaopiniowała pr ojekt  uchwały 
OPINIA  Nr 2017/87/82/07



PUNKT 4 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  pr zyznawania 
stypendiów  naukowych  Prezydenta  Miasta  Gdańska  w  ramach  programu 
edukacyjnego „Młody Fahrenheit”  dla  osób  niebędących  obywatelami  polskimi, 
zamier zającymi  uczyć  się  lub  uczących  się  w  szkołach  ponadgimnazjalnych  dla 
których organem prowadzącym jest Miasto Gdańsk – druk nr  444 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji UM 
Zreferowała projekt uchwały. 

Po  wysłuchaniu  Przewodniczący  Komisji  zaproponował  wniosek o wykreślenie  w 
treści całego regulaminu zwrotu „prawdziwy rodzic” i zastąpieniem go zapisem 
„rodzic lub opiekun prawny”. 

Członkowie Komisji jednogłośnie 6 głosami za poparli powyższy wniosek. 

Następnie głosowano nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  Edukacji  jednogłośnie  6    głosami  za    pozytywnie    zaopiniowała 
projekt  uchwały wraz z wnioskiem. 
OPINIA  Nr 2017/88/83/07 

Pani Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Chciałam podziękować za możliwość uczestniczenia w posiedzeniu Komisji. Bardzo 
się cieszę zwłaszcza tą ostatnią sprawą, ponieważ na Gdańskiej Radzie Oświatowej 
zajmowaliśmy się ostatnio otwartością szkoły na zewnątrz i na świat. Jest to ogromnie 
istotne przedsięwzięcie, unikalne w Polsce i mam nadzieję, że przyniesie wielkie 
owoce. Dziękuję bardzo. 

Pan Piotr  Gierszewski – Pr zewodniczący Komisji 
Dziękujemy bardzo za przybycie i zapraszamy na kolejne posiedzenia Komisji. 

PUNKT 5 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  pr zyznania  samodzielności 
administracyjno  –  finansowej  jednostkom  budżetowym  prowadzonym  pr zez 
Miasto Gdańsk – druk nr  434 z autopopr awką



Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji UM 
Zreferowała projekt uchwały. 

Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja    po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień    złożonych  przez  Panią 
Reginę  Białousów–  Dyrektor   Wydziału  Edukacji  UM  –  jednogłośnie  6 
głosami  za    pozytywnie    zaopiniowała  pr ojekt    uchwały  wraz  z 
autopoprawką. 
OPINIA  Nr 2017/89/84/07 

PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  LVI/1895/06 Rady 
Miasta Gdańska  z  dnia  26  października  2006  roku w  sprawie  ustalenia  zasad  i 
trybu  pr zyznawania  stypendiów  dla  studentów  uczelni  wyższych 
pr zygotowujących  się  do  podjęcia  zatr udnienia  na  terenie  Miasta  Gdańska  – 
druk nr  454 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji UM 
Zreferowała projekt uchwały. 

Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja    po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień    złożonych  przez  Panią 
Reginę  Białousów–  Dyrektor   Wydziału  Edukacji  UM  –  jednogłośnie  6 
głosami za  pozytywnie  zaopiniowała pr ojekt  uchwały 
OPINIA  Nr 2017/90/85/07 

PUNKT 7 
Informacje na temat kosztów eksploatacji sal w placówkach oświatowych 

Pan Jer zy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji UM 
Koszty eksploatacji sal w placówkach oświatowych kształtują się w granicach od 3 do 
6,82  zł  za  godzinę.  Są  różne  koszty  eksploatacji.  Poprosiliśmy  niektóre  placówki  o 
wskazanie  jakie  elementy  składają  się  na  te  koszty  eksploatacyjne.  Jest  tam



uwzględniona  stawka  za  czynsz  zgodnie  z  Uchwałą  Rady Miasta  Gdańska,  drugim 
elementem  jest  ogrzewanie  i  trzecim  elementem  jest  zużycie  energii  elektrycznej, 
czwartym  jest  woda  a  piątym  stawka  za  sprzątanie.  Różnica  między  kosztami  za 
poszczególne sale będzie wynikała  również na pewno z wielkości sal.  Jeśli chodzi o 
sale  gimnastyczne  ta  rozpiętość  jest  większa,  koszty  wynoszą  od  10  do  20  zł. 
natomiast  przy  salach  komputerowych  największym  problemem  przy  kalkulacji 
eksploatacji  jest  zużycie  sprzętu  komputerowego. Z  eksploatacją  związane  są  koszty 
wynajmu  innym  podmiotom.  Sale  lekcyjne  są  od  8  do  50  zł  za  godzinę.  Koszty 
wynajmu  sal  lekcyjnych  zależą  od  dzielnic,  nasycenia  zapotrzebowania  itd.  Sale 
gimnastyczne od 20 do 150 zł. Sale komputerowe są udostępniane do 60 zł. W roku 
2007 z tytułu wynajmu pomieszczeń dochód wynosi 5 300 000 zł. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji UM 
Większość  umów  przechodzi  przez  Wydział  Edukacji  bo  musza  dostać 
pełnomocnictwo.  Kontrolujemy  te  umowy.  Przepis  mówi  wyraźnie:  nie  może  być 
poniżej kosztów eksploatacji i poniżej stawki czynszowej podanej w danym terminie 
zgodnie z Uchwałą Rady Miasta. 

Pan Jer zy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji UM 
Kolejnym  naszym  etapem  jest  m.in.  obliczenie  standardu  utrzymania  w  wydatkach 
rzeczowych jednego ucznia w placówce i chcemy go przydzielić jako standard „A” w 
każdej  placówce.  Jeżeli  szkoła  wypracuje  A1  dodatkowe  to  wtedy  to  „A” 
powiększymy  np.  o  0,6  „A1”  wypracowaną  przez  placówkę.  Nie  będzie  miała 
możliwości wypracowywania środków ale trzeba będzie zwiększyć standard. Chcemy 
to wprowadzić w 2009 roku. 

Następnie  dyskutowano  na  temat  wysokości  cen  za  wynajem  sal.  Przewodniczący 
Komisji  poprosił  Wydział  Edukacji  o  dostarczenie  członkom  komisji  na  piśmie 
informacji na temat wynajmu sal w obiektach oświatowych. 

PUNKT 8 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 

Przewodniczący Piotr Gierszewski zapoznał członków Komisji z korespondencją: 
 od Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 84  w sprawie nadania placówce imienia „Jana 
Brzechwy”, 
 od Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 77 w sprawie modernizacji placówki 
  od  Pracowników  Przedszkola  Nr  77  w  sprawie  podwyższenia  dodatku  do 
wynagrodzenia za pracę w trudnych warunkach, 
  od  pracowników  administracji  i  obsługi  placówek  oświatowych w  sprawie  zmiany 
regulacji wynagrodzeń



Następnie ustalono termin kolejnego posiedzenia, na które Przewodniczący Komisji 
zaprosił wszystkich obecnych. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodniczący 
Komisji Edukacji 

Piotr  Gierszewski 

Protokołowała 
Monika Konwerska


